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Jelen voltak: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József, Orbán Ferenc és 

Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Dr. Mátics István és Molnár István bizottsági tagok 

 

Meghívottként jelen voltak: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 óra 3 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt. Elmondta, 

ahogy a meghívóban is szerepelt, először a Képviselő-testület május 30-ai ülésének napirendi pontjaival 

kapcsolatban van lehetőség kérdést feltenni, hozzászólni. Következő napirendi pontjuk az Egyebek. Zárt 

ülésen a kérelmeket fogják elbírálni.  

 

1. NAPIRENDI PONT: Pedagógusnap szervezésével kapcsolatos tájékoztatás 

 

Rajnai Gábor alpolgármester jegyző asszony kérésére tájékoztatta a bizottság tagjait, hogy a városi 

intézmények pedagógusai megkeresték polgármester urat azzal a kéréssel, hogy szeretnék, ha az idei 

évben is megrendezésre kerülne a városi pedagógusnap. Polgármester úr támogatta kérésüket.  

Az egyeztető megbeszélésen, ahol minden intézmény képviselője jelen volt, közösen megállapodtak 

abban, hogy a költségek csökkentése érdekében a gimnázium térítésmentesen biztosítja dísztermét az 

ünnepségre, az intézmények térítésmentesen vállalják, hogy évente felváltva biztosítják a műsort. 

Továbbá minden intézmény egyetértett abban, hogy ajándékot csak az intézményenként maximum 2-3 

fő, elismerésre javasolt pedagógus, valamint a nyugdíjba vonuló kollégák kapnak. Az ajándék oklevél, 

bor, virág. A rendezvényt követően pezsgős koccintás, pogácsával, rétessel és üdítővel biztosított 

állófogadás lesz. A rendezvény időtartama megközelítőleg másfél óra. 

A rendezvény költségvetése az elmúlt évben összesen 719.900,- Ft volt. Az idei évben az előzetes 

költségvetési terv alapján 200.000,- Ft költség várható, amelyhez a forrást a kiemelt állami és 

önkormányzati rendezvények sorról biztosítja a város költségvetése. Kérte, hogy a bizottság támogassa 

ezt a kérést és a héten ez az esemény ilyen körülmények között megtörténhessen. 

 

Székely Antal elnök jelezte, kapott egy másik pedagógusnapi meghívót egy holnapi pedagógusnapi 

ünnepségre, amin nem tud részt venni, mert képviselő-testületi ülés lesz. 

 

Nagyné Batin Erika igazgató pontosította, hogy a holnapi ünnepségre, amit a KLIK szervez, a 

pedagógusokat nem hívták meg, csak a vezetőséget megyei szinten. Tehát gyakorlatilag az oroszlányi 

pedagógusnapot a helyi önkormányzatnak köszönhetik a pedagógusok. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint ennyi is elég lenne a pedagógusok megbecsüléséhez, 

amit itt hallottak. Hozzátette, hogy ő is kapott meghívót, de elsőbbségivel küldték, tehát nem olyan régen 

dőlt el, hogy lesz ilyen rendezvény. Az, hogy az önkormányzat szervez pedagógusnapot, annak 

köszönhető, hogy az előző ülésen az igazgatónő felvetette ezt a problémát. Elmondta, támogatni fogja, 
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hogy rendezzék meg, de nem gondolja, hogy pont ez az ünnepség, vagy a nap, amin a legnagyobb 

spórolást kell a városnak végrehajtani. Mindenesetre a semminél ez is több és az a minimum, hogy a 

város ilyen szinten elismerje a pedagógusait. Azt is hozzá kell tenni, hogy az igazgatónő a kérése mellé 

egy olyan ígérvényt is csatolt, hogy a szülői munkaközösségek is részt vesznek ebben a szervezésben. 

Kérdése az volt, hogy a többi intézménynél volt-e ilyen vállalás a szülők részéről?  

 

Tóth Gábor igazgató kérte, hogy támogassa a rendezvényt a bizottság. A költségvetésben nem szerepel 

külön soron ez a rendezvény. Ő is szorgalmazta, hogy legyen városi szinten egy ilyen rendezvény. A 

város adja a havi 10.000 Ft-os bérkiegészítést, akkor hozzátartozhat ez ahhoz, hogy valamikor 

találkozzon is a város a tantestületek egy részével. A megyei szervezés már a helyi rendezvény 

meghirdetése után történt, pont oroszlányi helyszínt választott a megye. Megyei szinten csak a nyugdíjba 

vonulókat és intézményvezetőket hívta meg a tankerület. A városban ez kb. 9 embert érint. Ha most az 

intézményvezetők nem tudnak mellé bért tenni, akkor is számít a szakmának, hogy tantestületeként 2-3 

ember városi elismerésben részesül. Megítélése szerint szükség és igény is van rá. A szolgálati 

érdemérmek átadása is ezen az ünnepségen történik meg. Az intézményvezetők telefonos egyeztetéssel 

beszélték meg a megvalósítást. Megegyeztek, hogy a gimnázium adja a helyszínt és az erősítést, az 

intézmények pedig évente váltva adják a műsort. Egy kérésük volt még, hogy ez a rendezvény mindig a 

pénteki napot megelőzően legyen.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester a költségek csökkentésével kapcsolatban elmondta, hogy a nagy tételt 

tavaly (418 E Ft) a tanári zsebkönyv tette ki. Idén ezt nem igényelték a szervezők. Az egyéb 

körülmények nem lesznek szerényebbek, mint az előző években. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hálaadó körmenetet szervezhetnének, hogy a KLIK megengedi, hogy az 

önkormányzat a saját épületébe bemehet egy ilyen alkalommal. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens tájékoztatásul elmondta, hogy a béren kívüli juttatások 

átutalásáról szóló támogatási megállapodási szerződések aláírása és postázása megtörtént. Remélhetőleg 

az utalás is megtörténik pedagógusnapra. 

 

14 óra 18 perckor Rajnai Gábor alpolgármester és Péter Melitta jegyzői titkár távoztak a bizottság 

üléséről. 

 

2. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2017. május 30-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2016. évi működéséről 

 

Nagyné Batin Erika kuratóriumi elnök elmondta, módosításra került a közalapítvány szakmai 

alapdokumentuma. Sajnos ennek az eljárása a bíróságnál rendkívül elhúzódott, és így csak 2016. végén 

tudta megkezdeni a működését az új kuratórium, de mostanra már az új, kibővített céloknak megfelelően 

tud működni a közalapítvány.  

A kuratórium döntést hozott arról, hogy kíván indulni a „Menő-menza” című EFOP-os pályázaton. A 

program keretében megvalósulhatna az intézmény ebédlője bútorzatának cseréje, korszerűsítésre, illetve 

egészségneveléssel, egészséges táplálkozással kapcsolatos előadásokat lehetne szervezni mind a 

gyerekeknek, mind a családoknak.  

Megköszönte továbbá a Társadalmi és Sportcélú Pályázatokat Bíráló Bizottságnak, hogy támogatta az 

alapítvány pályázatát. Így az ősz folyamán méltóképpen ünnepelhetik meg intézményük 50. 

születésnapját. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag az EFOP-os pályázaton elszámolható költségekkel kapcsolatban elmondta, 

4,5 M Ft értékben eszközbeszerzésre nyílik lehetőség, 6 M Ft értékben egészséges táplálkozásokkal 

kapcsolatos előadásokat hallgathatnak a tanulók. Kérdése az volt, hogy összesen 6 M Ft-ra lehet 

pályázni? 
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Nagyné Batin Erika kuratóriumi elnök elmondta, hogy összességében 15 M Ft-os a pályázat. Vannak 

bérjellegű kifizetések, ezen kívül 4,5 M Ft kizárólag eszközbeszerzésre fordítandó. Kb. 6 M Ft-ra tehető 

az egyéb rendezvények (előadások, főzőversenyek, családi napok) szervezésének költsége. Egy éves a 

pályázati program, tehát minden hónapban van 2 vagy 3 rendezvény. Jelezte továbbá, hogy dietetikust 

kell alkalmazni ezen időszak alatt, aki bemeneti mérést és a pályázat végén is mérést végez, valamint 

tanácsadással segíti a munkát.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

39/2017. (V.29.) MOSB határozata 

a „Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2016. évi működéséről” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért 

Közalapítvány 2016. évi működéséről” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről 

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy az Egészségügyi és Szociális Bizottság javaslatára a határozati 

javaslat utolsó 2 pontját javasolják visszavonni. Ez azt jelentené - mivel viták voltak a magánkézbe 

adásról -, hogy későbbi időpontban kerül ez a téma a képviselő-testület elé.  

 

Ezt követően a jelenlévők tisztázták, hogy a határozati javaslat 1. és 2. pontját javasolta az Egészségügyi 

és Szociális Bizottság elfogadásra. A határozati javaslat utolsó 3 pontját további átgondolásra javasolták. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, 10 évre szólna a vállalkozási szerződés, melyet nagyon 

hosszúnak tart. Felvetette, amennyiben a határozati javaslat 3.-5. pontját leveszik, akkor a határozati 

javaslat 1. pontja is nehezen áll meg, ugyanis az pont azt írja, hogy „Egyetért Oroszlány Város 

közétkeztetési rendszerének fejlesztési igényével az előterjesztésben meghatározottak alapján.”  

 

Székely Antal elnök elmondta, az előterjesztésben szerepelnek más intézkedések is, nem csak a 

magánkézbe adás. Erre vonatkozik a határozati javaslat 1. pontja. Ha a város kiad egy olyan 

tevékenységet, ami sok szempontból érzékeny, akkor nagyon nehezen tudja ellenőrizni annak a 

teljesítését. Ezért nem javasolja ezt.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről 

azzal a megszorítással, hogy nem adják magánkézbe a közétkeztetést 2018. január 1-jétől, hanem lesznek 

további vizsgálatok és későbbi időpontban dönt a Képviselő-testület. 

 . 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen és 1 nem 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

40/2017. (V.29.) MOSB határozata 

az „Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány város közétkeztetési rendszerének 

fejlesztéséről” című előterjesztés határozati javaslatának 1., 2.a), 2.b) és 2.c) pontját és további 

egyeztetést javasol úgy, hogy az önkormányzat ne adja magánkézbe a közétkeztetést 2018. január 1-jétől, 

legyenek további vizsgálatok és későbbi időpontban döntsön a Képviselő-testület. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Tóth Gábor igazgató elmondta, hogy az óvodákból 124 gyermek kerül ki 1. osztályba. A Hunyadi 

iskolába 50 gyermek, a József iskolába 45 gyermek iratkozott be. Ez 95 gyermek, tehát 29 gyermek 

különbség van. Az elmúlt 8 évben ez a különbség tízes nagyságrendű volt, talán az előző évben lépték át 

a húszas nagyságrendet, most pedig megközelítették a 30-at. A bizottság segítségét kérte az 

intézményeknek annyiban, hogy fel kellene mérni, hogy az iskolába kerülő gyermekek szüleinek milyen 

elvárása van az iskolákkal kapcsolatban. Véleménye szerint az elmúlt 10 évben rengeteget tettek iskoláik 

felszereléséért, állapotáért. Ahhoz, hogy a gyerekek oroszlányba járjanak iskolába, jó lenne, ha valaki 

adna támpontot, hogy mi az, ami hiányzik az intézményekből, hogy ezen gyerekek képzését is helyben 

meg tudják oldani. Becslése alapján az elmúlt évek során legalább 150 oroszlányi gyerek van, aki nem 

oroszlányba jár általános iskolába. Ez a szám az intézményük működésében hiányzik, tehát hely bőven 

lenne.  

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ha nem személyesen keresik meg ezeket a családokat, akkor 

fogalmuk sem lesz, hogy ki miért viszi másik iskolába a gyermekét. Nem tudja, hogy lesz-e eredmény. 

 

Tóth Gábor igazgató véleménye szerint ha nem kérdezik meg a szülőket, akkor nem tudják az okokat.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint nagyon kevés dolog van, amiben az iskola tud tenni, és 

most már az önkormányzatnak is nagyon kevés eszköze van. Az integrált oktatási rendszerben látja a 

hibát. Amíg az iskolák szavai ennyit számítanak egy adott oktatási stratégia kidolgozásánál, vagy 

felülvizsgálatánál, addig ugyanebben a helyzetben lesznek minden évben. A város annyit tud tenni, hogy 

felmérést készít, vélhetően semmitmondó válaszokat fognak kapni.  

Azt is problémának látja, hogy 143 fő kezdi el az óvodát, tehát vélhetően még nagyobbra fog nyílni ez az 

olló.  

Véleménye szerint ebben a kérdésben az iskolák és a KLIK tud lépni. Várja a javaslatokat, hogy az 

önkormányzat mit tudna tenni ebben az ügyben.  

 

Székely Antal elnök megjegyezte, hogy a városnak nincs iskolája.  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag az EU Parlamentje által a Magyar Kormány intézkedésével kapcsolatban 

kinyilvánított ítéletet hozta példának.  

Véleménye szerint az oroszlányi iskolák jók, megfelelő színvonalú oktatás folyik.  

 

Székely Antal elnök egyeztetést követően javasolta, hogy a következő beiskolázás előtt fél évvel 

(október-novemberben) készüljön felmérés arról, hogy mely szülők és miért akarják máshová vinni az 

általános iskolás gyerekeket. Kérte, szavazzanak javaslatáról. 
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A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen, 1 nem szavazattal 

és 1 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

41/2017. (V.29.) MOSB határozata 

felmérés készítéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja, hogy következő beiskolázás előtt fél évvel készüljön felmérés Oroszlány Város Óvodáiban 

arról, hogy a szülők melyik iskolába kívánják beíratni gyermeküket. Amennyiben más településre 

kívánják vinni a gyermeket, a szülői nyilatkozatokat értékelve vizsgálja meg a bizottság, hogy ennek mi 

lehet az oka. 

 

 

Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának technikai módosítása 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető jelezte, ahol felsorolásra került, hogy melyik óvodába hány fő a 

beiratkozó, ott Brunszvik Óvoda szerepel, az óvoda hivatalos neve: Brunszvik Teréz Óvoda.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda jogi referens javasolta, ha a jelenleg hatályos alapító okiratban is ugyanez 

van, akkor maradjon ez az elnevezés. Utánanéz a felvetésnek. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

42/2017. (V.29.) MOSB határozata 

az „Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának technikai módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának technikai 

módosítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

3. NAPIRENDI PONT:   A „jó tanuló – jó sportoló” elismerésre jogosultakon kívül 

sport és művészeti területeken kiemelkedő teljesítményt 

nyújtó tanulók elismerési lehetőségeinek megtárgyalása 

 

Székely Antal elnök elmondta, egy másik bizottságban már tárgyaltak erről. Személyes véleménye, 

hogy ezt nem lehet helyi jogszabályba belefoglalni, mert mindig lesz, aki kimarad és nem is lehet 

mindent belevenni. Annyiféle művészeti és egyéb tevékenység folyik ebben a városban és nem is tudja, 

hogy lehet egyiket a másikkal összehasonlítani. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag véleménye szerint valamennyire lehet szabályozni. Azt nem tartja jó 

ötletnek, hogy visszatérjenek ahhoz az egyszer már bizonyítottan nem bevált módszerhez, hogy egy 

kibővített „jó tanuló- jó sportoló” díjátadást rendezzenek. Annak rossz volt a tapasztalata, elveszett a díj 

nívója.  
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Véleménye szerint a művészeti ágakban és a sportban is a „jó tanuló – jó sportoló” díj átadásán kívül év 

végén lehetne egy díj például az év művésze, az év sportolója Oroszlányban, amibe nem szólna bele az 

önkormányzat.  

Az is jó ötlet, hogy az önkormányzat minden évben tart egy sport napját, ahol ezen díjakat méltó módon 

át lehetne adni. Felajánlotta, hogy készít egy előterjesztést, egy vitaanyagot, amit jónak gondol. 

Mindenkinek sok ötlete van, azt nehéz összegyúrni így, hogy semmi nincs. Vannak más városok, ahol 

szabályozott keretek között és jól működik ez az elismerés.  

 

Székely Antal elnök elmondta, az ötlet felmerült, csak aki az ötletet adta, nem mondta meg, hogy mire 

gondolt. Ízlésről nem lehet vitatkozni véleménye szerint. 

 

 

Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal és 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

43/2017. (V.29.) MOSB határozata 

a „Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre” 

című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

4. NAPIRENDI PONT:   Kérdés, interpelláció 

 
Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 14 óra 59 

perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

  

 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


